

Title (en)

Finished leathers or leather fibres material.

Title (de)

Mit einer Zurichtung versehenes Spaltleder oder Lederfaserwerkstoff.

Title (fr)

Cuir fendus ou matériaux à base de fibres de cuirs.

Publication

EP 0331214 A2 19890906 (DE)

Application

EP 89109131 A 19851007

Priority

- EP 89109131 A 19851007
- DE 3436751 A 19841006

Abstract (en)

In a finished leather (13), the finish (14) consists of an inner layer (14a), which has been formed from a crosslinkable, preferably polyurethane-containing polymer dispersion and has a pore or foam structure, and of an outer layer (14b) which is attached to this inner layer (14a) and has a structured surface and which has been formed from a crosslinkable polymer dispersion or solution. At least one of the two layers (14a,14b) contains a reinforcing layer, for example a textile material or a fleece material. The dressed leather has a water vapour permeability of more than 0.3 mg/cm² h.

Abstract (de)

Bei einem zugerichteten Spaltleder (13) besteht die Zurichtung (14) aus einer inneren Schicht (14a), die aus einer vernetzbaren, vorzugsweise Polyurethan enthaltenden Kunststoffdispersion gebildet ist und eine Poren- bzw. Schaumstruktur aufweist, und aus einer mit dieser inneren Schicht (14a) verbundenen äußeren, eine strukturierte Oberfläche aufweisenden Schicht (14b), die aus einer vernetzbaren Kunststoffdispersion oder Kunststofflösung gebildet ist. In wenigstens einer der beiden Schichten (14a,14b) ist eine, beispielsweise aus einem Textilmaterial oder aus einem Vliesmaterial bestehende, Verstärkungseinlage angeordnet. Das mit der Zurichtung versehene Spaltleder weist eine Wasserdampfdurchlässigkeit von mehr als 0,3 mg/cm² h auf.

IPC 1-7

C14C 11/00

IPC 8 full level

B05D 1/00 (2006.01); **B05D 7/12** (2006.01); **C14C 11/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B05D 1/286 (2013.01); **B05D 7/12** (2013.01); **C14B 7/02** (2013.01); **C14C 11/00** (2013.01)

Cited by

DE102018203297A1; EP0766720A4; BE1003652A3; ITVI20120106A1; EP1300474A1; DE9405340U1; AT512998A1; AT512998B1; WO2013045124A1; US6733877B2; WO2007054987A1; WO9108253A1; DE102018203297B4

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0331214 A2 19890906; EP 0331214 A3 19890913; EP 0331214 B1 19911016

DOCDB simple family (application)

EP 89109131 A 19851007